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Referat fra ordinær generalforsamling i Fyns Døveforening 

Lørdag d. 23. marts 2024 

 

1. Valg af: 

a. Dirigent 

Daniel Vest blev valgt. 

 

b. Referent 

Tine Lind blev valgt. 

 

c. Bisidder 

Malene Melander stillede op som bisidder.  

 

d. 2 stemmetællere 

Pav Nielsen og Hans Olof Hauch stillede op.  

Herefter blev der konstateret, der er 69 medlemmer og 3 gæster til stede. 

 

2. Bestyrelsen aflægger årsberetning 

Forsamlingen mindedes de afdøde medlemmer. 

 

a. Foreningen 

 

Bestyrelsen gennemgik kort årsberetningen.  

Der er en lille fejl i årsberetningen, der står, at et flag er kvindeforeningens, dette er 

ikke korrekt. Kvindeforeningen lavede flaget og gav det til Fyns Døveforeningen i 

forbindelse med indvielse af Døvehuset.  

 

Et medlem kan ikke komme ind på Forening Let og se sit medlemskort – måske er 

koden forkert eller forkert mail adresse registeret. Bestyrelsen og medlemmet 

kigger på det sammen.  

 

Bestyrelsen uddeler for første gang Ella og Alfred Nielsen mindelegat til årets 

frivillig 2023.  

Uddeles til en frivillig, der gør en del for foreningen.  

Motivationen: er frivillig i flere udvalg under foreningen, har svært ved at sige nej.  

Årets frivillig 2023 er Birgitte Jacobsen, som var en meget rørt og overrasket 

modtager af mindelegatet. Applaus fra forsamlingen. 

 

Info om 2024: 

Der vil være et medlemsmøde til juni, hvor der skal drøftes om foreningens fremtid, 

laves 3-5 års plan, hvor der skal søges om økonomisk tilskud til drift af foreningen.  
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Seniortræf d. 12. juni kl. 11:00-17:00 på Nyborg Strand Hotel, værterne er 

Fynboerne. Vibeke Borup er kontakt person på arrangementet, alt er klart. 

Seniorerne kan tilmelde sig via nemtilmeld.dk senest onsdag d. 1. maj 2024. 

Seniortræffet er for medlemmer, som er +55 år. Hvis nogen har spørgsmål, kan 

man henvende sig til Vibeke Borup.  

 

D. 27. april er der DDL landsmøde, der er 2 personer der stiller op til landsforperson 

posten. I den forbindelse er der arrangeret en kandidat dag d. 6. april efter 

oplægget om IT kriminalitet. Alle er velkomne. Cathrine Mejdal, som er den ene 

kandidat, kommer d. 6. april. Anne Vikkelsø er forhindret.  

Døvefilm arrangerer en live udsendelse fredag d. 5. april, hvor begge kandidater 

deltager. Denne udsendelse vil blive vist om lørdagen i foreningen, så alle kan 

drøfte ud fra dette og øvrige tanker/spørgsmål man måtte have.  

 

En gæst fortæller, at Aalborg Tegnsprogsforening lader medlemmerne bestemme, 

hvilken kandidat foreningen skal stemme på. Måske kunne foreningen gøre det 

samme? 

 

Bestyrelsen uddeler jubilæums priser til 3 medlemmer. 

 

25 års jubilæum som kasserer; Jan Thyge Pedersen – han fik en æske chokolade, 

blomster og et gavekort på 2.000,00 kr.  

25 år som leder for Østfyn; Ida Danekilde – hun fik en æske chokolade, blomster og 

gavekort på 1.000,00 kr. (Ida har været sekretær i 2 år inden hun blev leder) 

25 år som kasserer for Østfyn; Ellen Eriksen - hun fik en æske chokolade, blomster 

og gavekort på 1.000,00 kr. (Ellen har været leder i 3 år, sekretær i 2 år, inden hun 

blev kasserer) 

Applaus fra forsamlingen. 

 

b. Ejendommen 

Et medlem mener, at bestyrelsen ikke skal binde sig til en fast håndværker. Hvis 

der er større projekter, er det bedst at indhente mindst 3 tilbud fra 3 forskellige 

håndværkere.  

Svaret hertil er, at det gør foreningen også.  

Et medlem siger, der er for mange biler på Abigaelsvej om tirsdagen. Kan 

bestyrelsen ikke give besked til Seniorhuset om, at deres brugere ikke skal parkere 

på Abigaelsvej om tirsdagen?  

Bestyrelsen overvejer at omdanne noget af græsplænen foran Døvehuset til 

parkeringspladser samt kontakte kommunen om at få markeret med hvide streger til 

parkeringspladser, da der er mange biler der holder med god afstand til hinanden, 

hvor der i princippet kunne være flere parkeringspladser.  
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Et medlem vil gerne vide, hvem der er ejendomsleder? Svaret hertil er, at det er 

Michael Olesen og det står også i indkaldelsen til generalforsamlingen samt det står 

også på hjemmesiden, hvis man er i tvivl om hvem bestrider de forskellige poster. 

Ejendomslederen arbejder ikke alene, han har et udvalg med sig.  

Et medlem roser bestyrelsen og medarbejderen for det gode arbejde i 2023, 

applaus fra forsamlingen.  

Ejendomslederen gør opmærksom på, at vandet løber på dametoiletterne, man skal 

huske at justere skyl knappen for at minimere vandspild.  

 

3. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskab 

a. Foreningen 

Der er et underskud på 9.913,00 kr.  

Et medlem mener, at det er for dårligt, at der ikke er renter på midlerne fra Ella og 

Alfred Nielsen, medlemmet mener at pengene (sammen med seniors andel på 

25.000 kr.) skal investeres på en eller anden måde, så der kan komme renter på og 

påpeger, at foreningen skal huske at dele renter med senior.  

Svaret hertil er, at bestyrelsen arbejder på at få pengene på en opsparingskonto, så 

der kan komme renter på.  

b. Ejendommen 

Ejendommen har et overskud på 65.865,00 kr.  

Et medlem vil gerne vide, om der er hensat penge til vedligeholdelse af 

ejendommen? Det er vigtigt med vedligeholdelse af ejendommen. Hoveddørene til 

opgangene i nr. 12 og 14 ser slidte ud.  

Svaret hertil er, at der er hensat penge til vedligeholdelse. Ejendomsudvalget kan 

godt få malet hoveddørene, de er dog blevet malet i 2022, men hvis der er behov 

for det igen, gør de det gerne.  

Ejendomsudvalget opfordrer medlemmerne til at sende en mail til 

ejendomsudvalget, hvis der er nogle ting, som man mener, der burde laves.  

Et medlem synes, døren til dametoilettet er hård at åbne og ønsker kroge på 

toiletterne til at stille tasker på. Ejendomsudvalget tager det til efterretning. 

I 2023 har ejendomsudvalget prioriteret, at der kom nyt badeværelse hos en beboer 

(viceværten), lys på terrassen og der har været en del lugt gener på kontoret, der er 

brugt meget tid og desværre også en del udgifter på det.  

Herefter blev årsregnskabet godkendt med flertal. 
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4. Behandling af forslag fra bestyrelsen og medlemmerne 

Der er 2 indkomne forslag fra bestyrelsen.  

 

Forslag 1: 

Nuværende §4.7, stk 7.  

Valg af revisorer  

a. 2 revisorer, (én i lige år, og én i ulige år)  

b. 1 revisorsuppleant (hvert år)  

c. Valg af registret. /statsaut. revisor (hvert år)  

 

Ændring:  §4.7, stk.  

7. Valg af registreret/statsautoriseret revisionsselskab  

 

Motivation for dette:  

Vi ønsker at minimere arbejdsbyrden for kassereren samt forsimple antallet af 

frivillige. Foreningen har et økonomiudvalg, som følger regnskabet tæt. Derudover 

godkendes regnskabet af ekstern revisor, som er registreret/statsautoriseret.  

Derfor er interne revisorer ikke nødvendigt. Og antal møder vil blive skåret ned for 

kassereren.  Bestyrelsen kan have mulighed for at finde en eller to medlemmer, 

som er med i økonomiudvalget for at lære økonomiarbejdet samt kassererposten at 

kende på sigt.    

Der vil være en konsekvensændring i §9, hvis dette ændringsforslag vedtages.  

 

Et medlem spørger, om det er lovligt, at foreningen kun har 

registreret/statsautoriseret revision? Svaret hertil er ja.  

Et medlem tænker, at hvis kassereren er med i økonomi udvalget, er der ingen 

kontrollant på regnskabet? Svaret hertil er, at økonomiudvalget hjælper med at 

tjekke regnskabet igennem løbende, hjælper med at rette eventuelle posterings fejl 

mm. – denne mulighed har de interne revisorer ikke, da de ikke har adgang til 

regnskabsprogrammet. Det er muligt at spørge 1-2 medlemmer, om de ønsker at 

være med i økonomiudvalget.  

Et medlem vil gerne vide, hvad DDL siger? Brit Holm Andersen, 

fællesskabskonsulenten, svarer, at DDL har ingen holdning til det.  

Andre foreninger har ikke interne revisorer.  

Et medlem mener, at foreningen er privilegeret, da de har et økonomiudvalg, der 

hjælper med at tjekke regnskabet gennem året – den mulighed bruger andre 

foreninger ikke.  

Et medlem mener, udgifterne til revisoren bliver dyrere, da revisoren skal tjekke 

bilagene igennem. Svaret hertil er, at revisoren ikke tjekker alle bilag, revisoren kan 

lave stik kontrol.  

 

Herefter blev forslaget vedtaget og konsekvens ændring af §9 godkendt samtidigt.  
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Nuværende:  

§9. Regnskabsår og revision  

Foreningens regnskabsår er kalenderåret. Kassereren fører foreningens 

regnskaber og afgiver senest den 15. januar disse til foreningens revisor, som så 

skal have sit arbejde tilendebragt straks derefter.  

Generalforsamlingen vælger 2 revisorer, hver for 2 år ad gangen.  

Da foreningen har ejendom, skal generalforsamlingen desuden vælge en registreret 

eller statsautoriseret revisor.  

 

Ændring:   

§9. Regnskabsår og revision  

Foreningens regnskabsår er kalenderåret. Foreningens regnskab revideres af et 

registreret/statsautoriseret revisionsfirma  

Bestyrelsen og revisor aftaler tidsplaner for regnskabsafslutning til revisionen. 

 

Forslag 2: 

Nuværende §3.9  

Fraflytning eller udmeldelse skal meddeles til kassereren inden den 1. Januar eller 

1. Juli.   

 

Ændring:   

§3.9  

Udmeldelse eller overflytning skal meddeles til kassereren skriftligt inden d. 15. 

november  

 

Motivation for dette:  

Ifølge Danske Døves Landsforbunds (DDL) vedtægter skal medlemmer udmeldes 

senest en måned før årets udgang. Og der kan kun udmeldes en gang om året hos 

DDL.  

Dette betyder Fyns Døveforenings vedtægter ikke harmonerer med DDLs. Hvilket 

skaber administrativt bøvl mellem foreningen og DDL.   

Derfor foreslår bestyrelsen, at udmeldingen sker en gang om året, som er d. 

15.november.  

Dette giver tid for kassereren at orientere DDL om medlemmets ønske om 

udmelding/overflyttelse inden fristen hos DDL.   

 

Vedtaget.  

 

5. Kontingenter/budgetforslag 

Der er ingen intention om at ændre på foreningens kontingent andel. 

 

Budget 2024; 

Estimeret overskud i foreningen på 28.447,00 kr. og overskud i ejendommen på 

63.750,00 kr. Samlet er der et overskud på 92.197,00 kr.  
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Et medlem ønsker, at budgettet bliver sendt ud til medlemmerne på forhånd. Dette 

kan bestyrelsen ikke imødekomme, da et budget er justerbar og kan ændres 

undervejs, så hvis det sendes ud og resultatet ser anderledes ud om 1 år, kan det 

skabe problemer.  

Et medlem vil gerne vide, hvad udgifterne på 84.200,00 kr. til historieudvalget 

dækker over? Arkivskabe, kurser, overspilning udefra (ikke gøre det selv mere). 

Pengene er dækket af Velux fonden og en anden fond. Arkivering og formidling er 

udvalgets prioritering/fokus områder i 2024.  

 

Et medlem spørger ind til ejendommens budget, der er udgift på 113.500,00 kr. Det 

er til medarbejderløn på 5 timer om ugen.  

Et medlem undrer sig over, medarbejderen får 5 timer om ugen, når der er ansat en 

vicevært?  

Viceværten er ansat til det udvendige; græsslåning bl.a.  

Medarbejderen laver de praktiske daglige gøremål som kontakt til håndværkere, 

være i huset når der er håndværkere i huset, ejendommen er tidskrævende og 

ejendomsudvalget arbejder frivilligt. Medarbejderen deltager i kurser, der er 

relevante for ejendommen, opdatere lejekontrakter mm.  

Ejendomsudvalget får mere lyst til det frivillige arbejde, da der er flere ressourcer 

frigivet i forbindelse med ejendommen.  

Udgifterne på 113.500,00 kr. er for medarbejderen og 2 rengøringspersonale.  

Et medlem bakker op om, at medarbejderen får 5 timer, da det er et krævende 

arbejde at vedligeholde/passe på ejendommen og med et ordinært arbejde ved 

siden af det frivillige arbejder kan det ofte give udfordringer. 

 

Et medlem ønsker, at Ella og Alfred Nielsens midler til seniorklubben lægges 

sammen med foreningens andel, så der kan trækkes renter på.  

Bestyrelsen meddeler, at seniorklubben ønsker at bruge de 25.000,00 kr. fra Ella og 

Alfred Nielsen i 2024, så hvordan skal der trækkes renter på? Medlemmet mener, 

bestyrelsen misforstår seniorklubben, at der er tale om §18, som seniorklubben 

ønsker at bruge op i 2024. Bestyrelsen fortæller, at seniorklubben har sendt en 

ansøgning i november 2023, hvor der står, de ønsker at bruge Ella og Alfred 

midlerne op i 2024, MEN seniorklubben kan ændre den ansøgning – bestyrelsen 

foreslår, at seniorerne skal snakke sammen om de penge og invitere én fra 

bestyrelsen med den dag, der skal snakkes om de midler.  

 

Et medlem undrer sig over, at Døvestumme Fonden stadig står på, medlemmet 

troede det var nedlagt? Svaret er, at pengene skal bruges op undervejs, der er 

brugt penge til ejendommens fødselsdag i 2023, hjertestarter kursus og 

hjertestarter maskine, men der er fortsat penge tilbage (64.761,00 kr.), disse penge 

vil blive brugt til kommende jubilæum i foreningen. Medlemmerne må gerne komme 

med forslag til, hvad pengene kan bruges til. Evt. kan det tages op til et 

medlemsmøde.  
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6. Forklaring på karantæne sagen 

Et medlem ønsker forklaring på, hvorfor 2 medlemmer af foreningen har fået 

karantæne? Der går flere forskellige rygter, men medlemmet ønsker at høre det fra 

bestyrelsen selv.  

Bestyrelsen forklarer herefter, at de har følt sig modarbejdet de sidste 2-3 år, det 

har været nogle hårde år. De 2 medlemmer har skabt uro i foreningen blandt øvrige 

medlemmer, der er flere medlemmer som ikke har ønsket at komme i foreningen, 

fordi de har følt der har været dårlig stemning og konstant kritik mod bestyrelsen.  

Der er ikke blevet fortalt hele sandheder, når der har været dialog, en del er blevet 

holdt skjult for en medlemsgruppe. Der har været flere møder, hvor bestyrelsen har 

forsøgt at finde en konstruktiv løsning på kritikken, men det er ikke lykkedes. 

Bestyrelsen fik et groft brev i 2023, som gjorde, at bestyrelsen fik nok. Det er meget 

demotiverende at være frivillig, når der er konstant modarbejdelse.  

Flere i bestyrelsen mistede motivationen til at være frivillig, der har været dialog 

med DDL omkring sagen – DDL har været neutrale og det har handlet om sparring 

til, hvad bestyrelsen kunne gøre.  

Bestyrelsen måtte nå til den erkendelse, at det er nødvendigt at give de to 

medlemmer en karantæne, som varer til d. 31. december 2025. Det er en 

enstemmig beslutning. 

Bestyrelsen føler de har taget den rigtige beslutning, arbejdsglæden er kommet 

retur og bestyrelsen føler, der er kommet mere ro i foreningen.  

Et medlem tror ikke, de kommer tilbage i foreningen. En medlemsgruppe savner 

dem.  

Et medlem bakker op om bestyrelsens beslutning, det har været hårdt, har selv 

været med i bestyrelsen på et tidspunkt og følt, det var meget ubehageligt med de 

to medlemmer. Vi må vise tillid til bestyrelsen og tro på, de har taget den rigtige 

beslutning og tro på deres arbejde. 

Et medlem mener, at karantæne er for hård en sanktion, en advarsel havde været 

på sin plads. Bestyrelsen orienterer, at de 2 medlemmer havde fået en advarsel.  

Et medlem mener, at karantænen til d. 31. december 2025 er for lang. Det giver 

større arbejde til en medlemsgruppe, der har mistet 2 frivillige. Bestyrelsen 

pointerer, at bestyrelsen har stillet 1 bestyrelsesmedlem og medarbejderen til 

rådighed til medlemsgruppen, brug dem.  

Et medlem roser bestyrelsen for at stille ressourcer til rådighed, medlemmet synes 

det er godt med karantænen, så det giver ro i foreningen. Døvehuset er 

medlemmernes, her skal alle trives.  

Et medlem mener, at medlemsgruppen godt kan klare sig uden de 2 frivillige. 

Et medlem spørger, om det er normalt, at man giver karantæne? Må man godt dét? 

Kan det ske igen?  

Et medlem mener, at karantænen er ulovlig, at det ikke følger reglerne. Medlemmet 

håber, at bestyrelsen ændrer mening.  

Bestyrelsen pointerer, at der er ingen tvivl om, at de 2 medlemmer har gjort meget 

for foreningen, de har gjort godt for foreningen. Men de sidste 2-3 år har været 

trælse for bestyrelsen og medlemmer i foreningen. Bestyrelsen har fået flere 
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henvendelser fra medlemmer, der har beklaget sig over de 2 medlemmers opførsel. 

Medlemmer har ikke følt sig trygge i huset.  

Vedtægterne er fulgt, retningslinjerne er fulgt. Bestyrelsen mener ikke, at 

karantænen er ulovlig.  

En gæst mener, det er en kedelig situation, men vil gerne afklare, at en karantæne 

er ikke slem som en eksklusion. En karantæne er en tidsbestemt periode, en 

eksklusion er for evigt.  

DDLs vedtægter §14.1 er brugt - Der kan iværksættes sanktioner overfor 

medlemmer, der modarbejder DDL eller deres medlemsforenings interesser, 

virksomhed og formål. Foreningen har fulgt denne vedtægt og det er lovligt.  

DDL er orienteret om denne karantæne, DDL kan ikke gøre noget, DDL kan ikke 

blande sig i sagen.  

Karantæne betyder, at de 2 medlemmer fortsat er medlem af foreningen, de kan 

deltage til generalforsamlingen, de kan ikke komme til foreningens arrangementer, 

men de kan komme i Døvehuset, hvis der er et arrangement, som IKKE er 

arrangeret af foreningen.  

Medlemmer i foreningen kan ikke tage karantæne sagen op til afstemning uden at 

de 2 medlemmer er til stede, de er ikke til stede i dag. Når de ikke er til stede, må 

bestyrelsen betragte det som en acceptering af karantænen.  

 

7. Valg af bestyrelse 

a. Formand (hvert år) 

Kim Melander genopstillede og blev valgt. 

 

b. Kasserer (ulige år) 

Jan Thyge Pedersen er ikke på valg.  

 

c. Ejendomsleder (lige år) 

Michael Olesen genopstillede på fuldmagt og blev valgt. 

 

d. Bestyrelsesmedlem (ulige år) 

Anni Alex Nielsen er ikke på valg. 

 

e. Bestyrelsesmedlem (lige år) 

Andrew Rodda genopstillede og blev valgt. 

 

f. Bestyrelsesmedlem (ulige år) 

Gunhild Jacobsen ønskede ikke at fortsætte.  

Line Schlitterlau, Janni C. Jakobsen, Pav Nielsen og Isabelle Mitchell Malmborg 

stillede op til posten. 

Formanden pointerer, at der kan være personlig interesse konflikter blandt 

kandidaterne og ønsker ikke at udpege personerne. Pav Nielsen trak herefter sit 

kandidatur.  
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Kort fortælling om opstillingen:  

Line: har erfaring fra kulturarbejde, har ikke arbejde og masser af tid, ønsker at 

bidrage med frivilligt arbejde i foreningen.  

Janni: interesseområder er køkken og rengøring. Kan godt lide at samarbejde 

med andre. 

Isabelle: er frivillig i IT og aktivitetscentret, vil gerne bidrage til det frivillige 

arbejde, glad for frivilligt arbejde og glad for at komme i huset.  

 

67 stemmeberettigede medlemmer til stede. 65 stemte, 2 blanke. 

Afstemning: 

Line 4 stemmer 

Janni 24 stemmer 

Isabelle 35 stemmer 

 

Isabelle Mitchell Malmborg er valgt som bestyrelsesmedlem for 1 år.  

 

g. Bestyrelsesmedlem (lige år) 

Anja Jane Rodda genopstillede og blev valgt. 

 

h. 1. Suppleant (hvert år) 

Janni C. Jakobsen stillede op og blev valgt. 

 

i. 2. Suppleant (hvert år) 

Line Schlitterlau stillede op og blev valgt. 

 

8. Valg af revisorer 

a. Valg af registret. /statsaut. revisor (hvert år) 

Genvalg til PWC.  

 

9. Bekendtgørelse af navne på ledere fra afdelinger under Døveforeningen. 

Fynboerne: Der søges 2-3 frivillige 

 

Kultur: Birgitte Jacobsen, Gunhild Jacobsen, Anja Jane Rodda, Benny Hammer, 

Camilla Huzell  

 

Whist: Leo Petersen, Bent Sivgaard og Flemming Christiansen 

 

Familie: ”på hylden” – forældre/bedsteforældre er velkomne til at lave aktiviteter  

 

Døveklub Østfyn: Ida Danekilde og Ellen Eriksen 

 

Poker: Benny Gravesen, Vilhelm Søren og Pav Nielsen 

 

Aktivitetscenter: Anni Alex Nielsen og Isabelle Mitchell Malmborg – der søges flere 
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Spisevenner: Birgitte Jacobsen, Carsten Asmussen og Brian Engbjerg 

 

IT-café: Isabelle Mitchell Malmborg og Anni Alex Nielsen  

 

Historisk udvalg: Lis Danekilde, Vera Danielsen, Jørgen Majgaard og Birgitte 

Jacobsen 

 

Barudvalg: Janni C. Jakobsen, Jan Thyge Pedersen og Frank Vigel 

 

Køkkenudvalg: Anni Alex Nielsen, Isabelle Mitchell Malmborg og Janni C. Jakobsen 

 

Der søges nye frivillige til foreningen; gerne yngre personer til historisk udvalg og 

flere frivillige til barudvalget. 

 

 

Dato:     Dato: 27 marts 2024  

 

 

 

Daniel Vest    Tine Lind 

Dirigent    Referent  

28.03.2024
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